
Protokół nr 3/24

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej

Rady Miasta Piły

w dniu 22 października 2024 r.

Urząd Miasta Piły, sala 229b

( czas trwania godz. 14:00 - 16:15 )

Na posiedzeniu obecnych było 10 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków

Komisji Gospodarki Miejskiej. Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi

załącznik do protokołu.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, powitała radnych

i przybyłych gości: Monikę Łukomską – zastępcę Prezydenta Miasta Piły, Skarbnik Gminy

Piła - Ewelinę Ślugajską, Sekretarza Gminy Piła - Romana Szarzyńskiego oraz dyrektorów

jednostek organizacyjnych Urzędu Miasta.

Marek Andruszkiewicz - Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, powiedział, że

zgodnie z sugestią i po konsultacji z radnymi, Komisja Gospodarki Miejskiej będzie

spotykała się na połączonych posiedzeniach z Komisją Spraw Społecznych.

Radna Halina Łuś zapytała czy połączone spotkania komisji będą dotyczyły analizy

materiałów przedsesyjnych, a komisje tematyczne będą dodatkowo spotykały się w swoim

gronie.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, potwierdziła, że tak. Każda

komisja będzie miała swój plan.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, podziękowała radnym,

którzy zgłosili propozycje do planu pracy Komisji Spraw Społecznych.

Marek Andruszkiewicz - Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, powiedział, że
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Komisja Gospodarki Miejskiej będzie również pracowała we własnym gronie m.in. na

posiedzeniach wyjazdowych, jeśli takie propozycje pojawią się w planie pracy na kolejny rok.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

VI a VII sesją Rady Miasta Piły - druk nr 66.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 4 września 2024 r. do 10 października 2024 r. - druk

nr 65.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Rocznego programu

współpracy miasta Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok - druk nr 74.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia formy i trybu

przyznania pomocy dla repatriantów - druk nr 75.

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym

2023/2024 - druk nr 71.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta

Piły na lata 2024 – 2040 - druk nr 76.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok - druk nr

77.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic

Ludowej i Roosevelta - druk nr 78.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wysokości

stawek podatku od nieruchomości - druk nr 79.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wysokości

stawek podatku od środków transportowych - druk nr 80.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie skargi na zachowanie

Radnego Rady Miasta Piły - druk nr 68.

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku

według właściwości - druk nr 69.
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14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę Nr III/23/24

Rady Miasta Piły z dnia 11 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania

i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Piły oraz zwrotu kosztów podróży służbowych -

druk nr 70.

15. Informacja Prezydent Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych

za rok 2023 - druk nr 72.

16. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych

składanych przez radnych Rady Miasta Piły za 2023 rok - druk nr 73.

17. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 67.

18. Wolne głosy, wnioski i informacje.

19. Zamknięcie obrad.

*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o
dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób
fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu
takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz.
Urz. UE – 4.5.2016 PL z późn. zm.).

Ad 1. Sprawy regulaminowe – przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad został przyjęty bez zmian.

Ad 2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach

pomiędzy VI a VII sesją Rady Miasta Piły.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu 29 października 2024 r.

Ad 3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 4 września 2024 r. do 10 października 2024 r - druk

nr 65.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, zapytała czy do przesłanego

sprawozdania radni mają pytania.
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Radna Emilia Piechocka zadała pytanie dot. punktów:

14. W siedzibie PKP PLK wspólnie z posłem Piotrem Głowskim rozmawiała o planach

inwestycyjnych PKP w Pile. Radna poprosiła o przybliżenie tematu rozmów, o jakie plany

inwestycyjne chodzi?

15. Spotkała się z ministrem Rozwoju i Technologii Krzysztofem Paszykiem, a także posłami

Marią Janyską i Piotrem Głowskim. Podczas spotkania rozmawiano o zagospodarowaniu

strefy przemysłowej Piła Południowo Zachodnia (lotnisko), wsparciu planów inwestycyjnych

na terenach kolejowych oraz budownictwie społecznym. Radna poprosiła o przybliżenie

tematu rozmów?

37. Na placu budowy spotkała się z wykonawcami budowy przedszkola na Osiedlu Koszyce i

zapoznała się z zaawansowaniem prac. Zmiany w tym miejscu widać gołym okiem, budowa

przedszkola nad Gwdą ma zakończyć się w czerwcu. Obok zwykłych sal zajęciowych znajdą

się tu pomieszczenia specjalistyczne, hala sportowa, a także boisko i tor rowerowy dla

najmłodszych. Warto przypomnieć, że stawiamy tu na rozwiązania ekologiczne, które szerzej

będą służyć społeczeństwu. Obiekt będzie wykorzystywał technologie fotowoltaiczne, ma być

również przyjazny środowisku m.in. pod względem małej retencji wody, poprzez system

gromadzenia i wykorzystania wód deszczowych do podlewania ogrodu, ponadto budynek

będzie ogrzewany pompą ciepła. W parterowej przestrzeni przystosowanej w pełni do potrzeb

osób z niepełnosprawnościami znajdą się: cztery przestronne sale z łazienkami i szatniami

oraz wyjściem na zewnętrzny taras. Dodatkowo sale specjalistyczne: gimnastyczna, do zajęć

sensorycznych i leżakowania dla najmłodszych, a także pomieszczenia do pracy dla

pedagoga, psychologa i logopedy. Poza tym w pełni wyposażone kuchnia i pralnia oraz

pomieszczenia socjalne: toalety i prysznice dla pracowników. Radna zapytała na jakim etapie

są prace?

45. Rozpatrzyła wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w

rejonie ulic Brzoskwiniowej i Morelowej. Radna zapytała o jakie konkretnie zmiany chodzi?

71. Wzięła udział w II w tej kadencji Zgromadzeniu Związku Międzygminnego - Pilski

Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi. Radna poprosiła o przybliżenie tematu
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spotkania.

85. Podpisała zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości lokalowych

przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej wraz z udziałami w

nieruchomościach wspólnych (dot. 4 lokali mieszkalnych – sprzedaż na rzecz najemców).

Radna zapytała gdzie dokładnie znajdują się nieruchomości?

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dot.

punktu 14: spotkanie było kontynuacją tematów związanych z planami inwestycyjnymi PKP

na terenie miasta. Poruszono m.in. temat przejścia podziemnego z dworca PKP na ul.

Poznańską, parowozowni, terenów, które są własnością PKP.

Radna Emilia Piechocka zapytała czy jest możliwość remontu przejścia podziemnego.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała, że nie ma takiej

wiedzy.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dot.

punktu 15: poruszane były dwa tematy - zagospodarowanie Strefy Przemysłowej Piła

Południowo Zachodnia, przedstawienie terenów należących do miasta, wsparcie planów

inwestycyjnych na terenach kolejowych (tematy, o których była mowa przy poprzednim

punkcie).

Budownictwo społeczne - chodziło o ogólne zasady, możliwości dofinansowania do realizacji

takiego budownictwa.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dot.

punktu 37: spotkanie odbyło się na placu budowy przedszkola na osiedlu Koszyce. Prace są

już zaawansowane. Termin realizacji inwestycji to czerwiec 2025 r. Na spotkaniu

przedstawiono zakres inwestycji, co będzie znajdowało się w budynku, jakie technologie

zastosowano.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dot.

punktu 45: ul. Brzoskwiniowa i Morelowa, są to dwie działki, które kilka lat temu zostały

oddane w użytkowanie wieczyste, w planie zagospodarowania przeznaczone są pod usługi i
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zieleń. Pojawił się problem z zagospodarowaniem terenu przez użytkownika. Przy sprzedaży

został określony termin, do którego zagospodarowanie ma nastąpić. Termin nie został

dotrzymany. Ktoś chce odkupić nieruchomość od użytkownika wieczystego, ale wystąpił o

zmianę planu. Gmina odniosła się do tego pozytywnie.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedziała, że odpowiedź dot.

punktu 71 zostanie udzielona na sesji Rady Miasta Piły.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dot.

punktu 85: są cztery lokale, chodzi o sprzedaż na rzecz najemców, bezprzetargową.

Radna Emilia Piechocka poprosiła o uzupełnienie odpowiedzi na pytanie dot. punktu 15 na

sesji Rady Miasta Piły.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, poprosiła o przybliżenie

punktu 92: Na Osiedlu Zamość spotkała się z mieszkańcami. Podczas spotkania rozmawiano

o katalogu propozycji, jakie zostały zgromadzone w pakiecie pn. Przyjazne Osiedle Zamość.

W grupie zadań znalazło się kilkanaście inwestycji planowanych do realizacji w różnych

częściach Zamościa. Zadania te zostaną wykonane podczas bieżącej kadencji samorządu.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała, że Gmina pracuje

nad określeniem inwestycji, które mogą być realizowane na poszczególnych osiedlach.

Spotkanie na Zamościu było pierwszym z tej serii. Po konsultacjach wewnętrznych,

określeniu inwestycji, przygotowano spotkanie z mieszkańcami celem przedstawienia planów

gminy. Niestety mimo popołudniowego terminu spotkania, frekwencja była bardzo niska.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, poprosiła o wcześniejsze

informowanie o tego typu spotkaniach, by można zachęcić mieszkańców do udziału w

podobnych spotkaniach.

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedziała, że informacje o

spotkaniu wielokrotnie pojawiały się w mediach, na stronie miasta czy w mediach

społecznościowych.
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Radna Anna Solarska powiedziała, że uczestniczyła w spotkaniu, a informację o nim

znalazła przypadkowo na stronie miasta. Radna podkreśliła, że miejsce spotkania nie było

dokładnie sprecyzowane i odnalezienie go sprawiało trudność.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, zapytała czy jest termin

wyburzenia budynku przy kościele Św. Stanisława Kostki?

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała, że nastąpi to w tym

roku.

Marek Andruszkiewicz - Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, zadał pytanie

dot. punktu:

59. Na Asta Arenie spotkała się z wykonawcą przebudowy obiektu. Podczas spotkania

rozmawiano o harmonogramie prac budowlanych. Przewodniczący zapytał na jakim etapie

jest inwestycja? Czy jest szansa na dochowanie terminów zawartych w umowach i czy środki

zabezpieczone na ten cel są wystarczające?

72. Na placu budowy Żłobka nr 3 przy ul. Witaszka zapoznała się z zaawansowaniem prac

budowlanych. Podczas rozmowy z wykonawcą usłyszała, że inwestycja jest realizowana

zgodnie z przyjętym wcześniej planem. W nowym obiekcie znajdą się 44 miejsca opieki dla

dzieci do 3 roku życia. Zakończenie inwestycji planowane jest na grudzień bieżącego roku, co

pozwoli wiosną wraz z innymi rekrutacjami przeprowadzić nabór do nowych grup. Kwota

dofinansowania została natomiast zwiększona do 3.113.415,36 złotych. Środki pochodzą z

programu Maluch+. Zmiana w finansowaniu jest dla nas szczególnie korzystna, ponieważ

ostatecznie wkład własny w inwestycję wyniesie jedynie 585.021,84 złotych. Czy prace

przebiegają zgodnie z planem?

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dot.

punktu 59: poinformowała, że do dziś dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji czeka

na aktualizację harmonogramu rzeczowo-finansowego i dopiero wtedy będziemy wiedzieć

czy terminy i środki zostaną dochowane/utrzymane.

Marek Andruszkiewicz - Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, poprosił o

przybliżenie tego tematu na sesji.
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Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie dot.

punktu 72: prace są mocno zaawansowane, nie ma opóźnień, stworzone zostaną 44 miejsca

dla dzieci do lat 3. Kwota dofinansowania została natomiast zwiększona do 3.113.415,36

złotych. Środki pochodzą z programu Maluch+. Wkład własny w inwestycję wyniesie jedynie

585.021,84 złotych.

Sebastian Dzikowski - dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że

wykonawca ma termin do 14 grudnia i zgodnie z tym co przekazał, termin powinien zostać

zachowany, ale pamiętać należy, że wszystko zależy od pogody. Jeśli wszystko przebiegać

będzie zgodnie z planem, zajęcia powinny rozpocząć się w pierwszym kwartale 2025 r.

Marek Andruszkiewicz - Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej, powiedział, że

termin ten powinien zostać podany do publicznej wiadomości, bo o ile w przedszkolach nadal

są wolne miejsca, to miejsca w żłobkach są poszukiwane.

Radny Mateusz Pazdej zadał pytanie dot. punktu 59. Zgodnie z odpowiedzią na interpelację

radnego, planowany termin realizacji inwestycji to kwiecień 2025, czy jest to aktualny

termin?

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły wyjaśniła, że termin ten nie jest już

aktualny i czekamy na wspomniany wcześniej nowy harmonogram.

Radna Halina Łuś zapytała, który dokładnie budynek przy kościele św. Stanisława Kostki

zostanie wyburzony?

Monika Łukomska - Zastępca Prezydenta Miasta Piły wyjaśniła, że chodzi o dużą

kamienicę, pustostan usytuowany bezpośrednio przy kościele.

Wobec braku dalszych pytań, Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw

Społecznych, zamknęła dyskusję.

Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Rocznego programu

współpracy miasta Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
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prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok - druk nr 74.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych odczytała treść projektu

uchwały.

Projekt uchwały w imieniu Prezydent Miasta Piły przedstawiłaMonika Czemko-Kowalska -

zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że jednostka samorządu terytorialnego, a więc też również Gmina

Piła, zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, jest zobowiązana

do uchwalenia rocznego programu współpracy na każdy rok kolejny, w tym wypadku na rok

2025, do końca listopada bieżącego roku.

Jest to dokument, który określa nie tylko cele, zasady i formy współpracy JST z sektorem

pozarządowym, ale również wysokość środków zaplanowanych na realizację, a także katalog

zadań publicznych, które gmina powierza do realizacji organizacjom pozarządowym w trybie

i na zasadach zgodnych z ustawą o działalności pożytku publicznego. Jest to tryb

konkursowy, tryb pozaustawowy - tzw. małe granty.

Z ustawy wynika również obowiązek konsultacji projektu Rocznego programu współpracy z

organizacjami pozarządowymi z Gminną Radą Działalności Pożytku Publicznego. Obowiązek

ten został spełniony. Organizacje pozarządowe mogą wypowiedzieć się co do propozycji

zadań. Katalog zadań jest zawsze upubliczniony w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu

Miasta Piły, a także na portalu www.konsultacje społeczne.pila.pl.

Projekt przedmiotowej uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Gminnej Rady

Działalności Pożytku Publicznego w ramach prowadzonych konsultacji zgodnie z

Zarządzeniem Prezydenta Miasta Piły. Konsultacje prowadzone były od 30 września do 14

października bieżącego roku.

Gminna Rada Działalności Pożytku Publicznego zebrała się 4 października i jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Rocznego programu
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współpracy miasta Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2025 rok.

Na realizację programu współpracy na rok 2025 zaplanowano kwotę 3 605 000 zł, tj. o 661

000 zł wyższą niż na realizację Programu w 2024 roku (2 944 000 zł), co stanowi wzrost o ok.

22,4% w stosunku do programu, który jeszcze jest obecnie realizowany.

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy w roku bieżącym, zgodnie z ustawą,

Prezydent Miasta przedkłada Radzie Miasta do końca maja przyszłego roku. I taką informację

radni otrzymają po zebraniu wszystkich danych od wydziałów merytorycznych oraz

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że katalog zadań przygotowywany jest we współpracy i w

porozumieniu z wydziałami merytorycznymi, które organizują konkursy dla organizacji oraz

MOPS. Warto podkreślić, że żaden z obszarów wskazanych w tym katalogu zadań nie ma

pomocy niższej niż w roku bieżącym.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała ile zgłoszeń od

organizacji trafiło do projektu i czy dotyczyły różnych dziedzin.

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że obszary wsparcia wykazane są w katalogu zadań

priorytetowych, który jest częścią planu współpracy. Są one zgodne z ustawą o działalności

pożytku publicznego i wolontariacie. Wykaz zadań priorytetowych został upubliczniony w

Biuletynie Informacji Publicznej oraz na portalu www.konsultacjespoleczne.pila.pl. Od 7 do

28 sierpnia br. organizacje mogły zapoznać się z katalogiem zadań i zgłaszać propozycję.

Wpłynęło 9 propozycji od takich organizacji jak: Fundacja Pszczoła z Piły, Towarzystwo

Pomocy Chorym im. Sł. Bożej Stanisławy Leszczyńskiej z Piły, Stowarzyszenie MONAR

Pilskie Centrum Pomocy Bliźniemu Monar Markot z Piły. Propozycje zostały

przeanalizowane przez wydziały merytoryczne oraz MOPS.

Część z nich mieści się w katalogu zadań priorytetowych, część została uwzględniona.

Informacja z tymi propozycjami, jak również ze stanowiskiem Urzędu Miasta Piły, jest to
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załącznik do opinii Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego, również do projektu

uchwały. Można powiedzieć, że wszystkie zadania zostały uwzględnione.

Nowa organizacja, która zgłosiła swoją propozycję to Stowarzyszenie Integracyjne Na Rzecz

Osób Niepełnosprawnych „Daj Radość Niepełnosprawnym” - żeby wyjść naprzeciw tej

organizacji, w punkcie “Inne zadania publiczne”, rozszerzyliśmy obszar drugi: “Wspieranie

kampanii społecznych w zakresie aktywizacji środowisk seniorskich oraz inicjatyw na rzecz

osób z niepełnosprawnościami”.

Wychodząc naprzeciw tym propozycjom, rozszerzaliśmy katalogi zadań bądź dopisywaliśmy

nowe zadania w danych obszarach.

Takie nowe zadanie pojawiło się również w: “Kultura, Sztuka, Ochrona Dóbr Kultury i

Dziedzictwa Narodowego”, zadanie trzecie: “Realizacja przedsięwzięć o charakterze

edukacyjnym lub badawczym, związanych m.in. z lotnictwem, w formie festiwali,

przeglądów, wystaw i tym podobnych”. Chodzi o to, żeby działania były prowadzone również

na obiektach gminnych, np. Centrum Edukacji Lotniczej.

Radna Halina Łuś zapytała czy żadna z organizacji nie zgłosiła zadania dot. organizacji

czasu ferii czy wakacji?

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że są obszary, w których organizacje pozarządowe mogą się

poruszać. Te obszary znajdują się w katalogu zadań. Jest to np. “Ochrona i promocja zdrowia

oraz przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym”. W punkcie 3. jest takie

działanie jak: “Organizowanie wypoczynku dla dzieci i młodzieży z uwzględnieniem

działań profilaktycznych”.

Organizacja pozarządowa, która prowadzi działalność w tym zakresie, może wystartować w

konkursie ogłoszonym przez wydział merytoryczny/jednostkę, w tym wypadku jest to

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, który ze względu na rodzaj zadania, jest realizatorem

konkursu. Konkursy ogłaszane są przez platformę Witkac. Organizacje pozarządowe mogą

ubiegać się o środki poprzez start właśnie w tych konkursach, ogłoszonych przed wydziały

merytoryczne i MOPS, lub ubiegać się o tzw. małe granty, czyli w trybie pozaustawowym. W

małych grantach, każda organizacja może wnioskować o maksymalnie 10 000 zł, działanie
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nie może trwać dłużej niż 90 dni. W roku kalendarzowym, jedna organizacja może wystąpić

łącznie o maksymalnie 20 000 zł. Zgodnie z ustawą, musimy przestrzegać również

obowiązku, iż 20% całej kwoty zaplanowanej w ramach programu, to jest maksymalna kwota,

którą możemy przeznaczyć na małe granty.

Radna Halina Łuś zapytała na ile wcześniej należy złożyć wniosek dot. wydarzenia, żeby

przed terminem realizacji wiedzieć czy wydarzenie otrzyma mały grant?

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że Wydział Rozwoju i Funduszy Europejskich odpowiedzialny

jest tylko za przygotowanie planu współpracy. Za procedurę przeprowadzania konkursów

odpowiedzialne są wydziały merytoryczne.

Sebastian Dzikowski - dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że są

dwa tryby: w trybie konkursowym terminy podawane są z odpowiednim wyprzedzeniem, w

przypadku trybu uproszczonego - małych grantów, im ktoś szybciej się zgłosi, tym lepiej, bo

wtedy wydział jest w stanie zareagować odpowiednio wcześniej i zadecydować czy projekt

otrzyma wsparcie miasta.

Bartosz Mirowski - dyrektor Gabinetu Prezydenta powiedział, że wniosek powinien być

złożony przynajmniej 3 tygodnie, do miesiąca, przed planowanym terminem realizacji

zadania, co umożliwia realizację wszelkich formalności.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała czy przy grancie

obowiązkowo należy wystąpić o patronat prezydenta?

Sebastian Dzikowski - dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu wyjaśnił, że są to

dwie różne rzeczy.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała w jakich sytuacjach

prosi się o patronat, a kiedy nie ma takiego obowiązku.
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Sebastian Dzikowski - dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że

zadania, których dotyczy dyskusja, nie mają nic wspólnego z patronatem. Można realizować

je zarówno mając patronat, jak i go nie posiadając. Patronat może stanowić element

podwyższenia rangi wydarzenia, ale nie jest elementem obowiązkowym.

Radna Halina Łuś zapytała czy tydzień do zgłoszenia propozycji przez organizacje

pozarządowe jest zawsze stałym tygodniem?

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że organizacje miały czas od 7 do 28 sierpnia br., aby zapoznać

się z katalogiem zadań i zgłaszać propozycję. Są to trzy tygodnie i termin ten co roku jest

zbliżony.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że informacja

ta zawsze jest ogłaszana.

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że informacja dostępna jest w Biuletynie Informacji Publicznej

oraz na portalu www.konsultacjespoleczne.pila.pl W Biuletynie Informacji Publicznej

znajduje się zakładka “Organizacje pozarządowe”, gdzie również znajdują się wszelkie

informacje, również sprawozdania z realizacji programu za lata poprzednie.

Radny Przemysław Jarecki zapytał czy jeśli organizacja pozarządowa złoży wniosek na

kilka różnych zadań, to czy może dostać kilka dofinansowań, bo taka sytuacja ma miejsce w

przypadku Stowarzyszenia „Daj Radość Niepełnosprawnym”, które złożyło 7 projektów i 7

razy dostało dofinansowanie?

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że w konkursach nie ma ograniczeń. W przypadku małych

grantów jedna organizacja pozarządowa może otrzymać maksymalnie 20 000 zł, a jeden grant

to maksymalnie 10 000 zł.
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Radny Przemysław Jarecki zapytał, czy jeśli dwa stowarzyszenia złożą wniosek na

realizację tego samego projektu, to czy wybór dokonywany jest w ramach konkursu?

Monika Czemko-Kowalska - zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy

Europejskich powiedziała, że jest powołana komisja konkursowa, jest określony regulamin.

Zaprosiła do odwiedzenia platformy Witkac. Na tej platformie ogłaszane są konkursy i można

zapoznać się, jak to wyglądało w latach ubiegłych.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że powołana

komisja konkursowa przyznaje punkty za określone elementy i ta organizacja, która

zdobędzie najwięcej punktów otrzymuje dofinansowanie. Powiedziała, że plan zawiera

główne tematy. Organizacja działa zgodnie ze statutem i w statucie określone są zadania,

które realizuje i zgodnie z tym jest uprawniony do startowania w danym konkursie.

Radna Halina Łuś powiedziała, że była sytuacja, gdy organizacja złożyła projekt, a

następnie konkurs się nie odbył. Radna nie uzyskała wyjaśnienia zaistniałej sytuacji.

Radni nie zadawali dalszych pytań. Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw

Społecznych przeprowadziła głosowanie.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia formy i trybu

przyznania pomocy dla repatriantów - druk nr 75.

Projekt uchwały w imieniu Prezydent Miasta Piły przedstawił Bartosz Mirowski - dyrektor

Gabinetu Prezydenta.

Bartosz Mirowski - dyrektor Gabinetu Prezydenta powiedział, że uchwała jest
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kontynuacją uchwały podjętej dwa lata temu. Przez ten czas czekaliśmy na przyznanie dotacji

od Wojewody na remont lokalu, który otrzymała rodzina osoby, której uchwała dotyczy.

Dwa lata temu, w porozumieniu z jednym z pilskich pracodawców, do Piły zaproszone

zostało małżeństwo. Ich syn wówczas nie miał uprawnień do ubiegania się o repatriację. Nie

posiadał dokumentu, który potwierdzał obywatelstwo. Niedawno ten dokument otrzymaliśmy.

Na mocy tego dokumentu, człowiek ten może zostać zaproszony do Piły jako “uzupełnienie”

rodziny. Nie ponosimy z tego tytułu żadnych dodatkowych kosztów. Koszt pokrywa dotacja

od Wojewody na zapewnienie lokalu rodzinie. Przekazany na ten cel lokal wymaga

znacznych nakładów finansowych. Remont w 100% finansowany jest ze środków

zewnętrznych, z dotacji od Wojewody. Po podjęciu uchwały zostanie ona wysłana (razem z

poprzednią dot. pozostałych członków rodziny) do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i

Administracji oraz Wojewody - w ten sposób ta rodzina trafi jeszcze w tym roku do Piły.

Radna Halina Łuś zapytała jak duże jest wspomniane mieszkanie?

Bartosz Mirowski - dyrektor Gabinetu Prezydenta powiedział, że mieszkanie składa się z

3 pokoi, kuchni, łazienki.

Radni nie zadawali dalszych pytań.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych przeprowadziła głosowanie.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym

2023/2024 - druk nr 71.

Projekt uchwały w imieniu Prezydent Miasta Piły przedstawił Sebastian Dzikowski -
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dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Sebastian Dzikowski - dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że

zawsze w październiku Radzie Miasta Piły przedstawiane są informacje o stanie realizacji

zadań oświatowych. Przedstawiony materiał dotyczy poprzedniego roku szkolnego.

Jeśli chodzi o organizację roku szkolnego, to materiał podzielony jest na przedszkola i szkoły.

W przypadku przedszkoli, w zeszłym roku nie mieliśmy już przedszkola numer jeden.

Między innymi decyzją radnych, to przedszkole zostało zlikwidowane. Dlatego w tym

zestawieniu już go nie ma.

Co istotne, wszystkie dzieci, których rodzice chcieli, żeby dzieci dostały się do publicznych

przedszkoli, dostały się do nich. Podkreślamy za każdym razem, że mamy miejsca w

publicznych przedszkolach, również obecnie. Tak samo było w roku poprzednim. To też jest

warte podkreślenia. Porównując ewentualnie ten rok do roku wcześniejszego, to tak

naprawdę, jeśli chodzi o przedszkola, to liczby były podobne. Różnica jest, jeśli chodzi o

liczbę dzieci. Jest o 100 dzieci mniej.

Średnia w oddziałach nie zawsze jest 25, bo tyle możemy do przedszkola przyjmować.

Czasami, szczególnie w przedszkolach, które mają oddziały integracyjne, tam ta liczba jest

mniejsza, bo w oddziałach integracyjnych może być do 20 osób.

Są przedszkola, które nie mogą mieć grup większych niż 20 osób. Na przykład przedszkole

numer 3, które powstało na terenie dawnego żłobka. Tam wielkość pomieszczeń

uniemożliwia wprowadzanie większej liczby uczniów. Ale były przedszkola w poprzednim

roku szkolnym, które miały średnią powyżej 25 osób, dlatego że przepisy pozwalają

przyjmować dzieci z Ukrainy powyżej 25 osób, więc oznacza to, że w tym przedszkolu dzieci

ukraińskie zwiększały liczbę w danym oddziale.

Od lat stosujemy nabór elektroniczny, który nie przysparza kłopotów. W zasadzie wszyscy

rodzice, mieszkańcy gminy znaleźli miejsce, bo jako gmina zapewniamy przede wszystkim

miejsce mieszkańcom gminy, dopiero wtedy, gdy mieszkańcy gminy, którzy zechcą

skorzystać z tej oferty, już miejsce znaleźli, wtedy dopiero udostępniamy miejsca

mieszkańcom innych, sąsiednich gmin i takich dzieci trochę też mamy. Wtedy udostępniamy

też miejsce dzieciom 2,5 letnim, bo być może o tym też warto wspomnieć, że przedszkole

generalnie jest dla dzieci od wieku 3 lat. Ale oczywiście są wyjątki w sytuacjach

szczególnych.
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Jeśli chodzi o szkoły i dane statystyczne za poprzedni rok, to należy zwrócić uwagę, że

mieliśmy bardzo nieliczne klasy ósme. To konsekwencja nie do końca udanej reformy,

polegającej na zaproszeniu do szkół dzieci sześcioletnich. I stąd, jeżeli popatrzymy na liczbę

uczniów w poszczególnych poziomach, czyli klasy piąte, szóste, siódme, to z reguły waha to

się w granicach 600 - 700, natomiast w klasach ósmych w zeszłym roku mieliśmy 400, więc

to jest ewidentna specyfika tego minionego roku.

Konsekwencją wydarzeń wojennych na terenie Ukrainy jest to, że mamy dzieci ukraińskie w

naszych szkołach. Porównując latami, czyli ten, który właśnie omawiamy do tego, który był

wcześniej, to ta liczba się nieco zmniejszyła, ale to są zmniejszenia kilkudziesięcioosobowe.

Generalnie, dzieci z Ukrainy w naszych szkołach było ponad 300 (uczniów szkół i

przedszkoli).

Na terenie gminy działają też przedszkola i szkoły niepubliczne. W zeszłym roku było to 16

przedszkoli i 3 szkoły podstawowe: Salezjańska Szkoła Podstawowa, Szkoła Społecznego

Towarzystwa Oświatowego i Szkoła Podstawowa Vermilion.

Jeśli chodzi o nauczycieli, to informacja zawiera pełne zestawienie z podziałem na stopnie

awansu zawodowego. Liczba nauczycieli w każdym roku się zmniejsza. Na ten moment to

jest 9 osób mniej w przedszkolach, w szkołach to jest około 20 osób mniej. Jeśli chodzi o

pracowników administracji i obsługi, to takich pracowników w szkołach, szczególnie w

szkołach, jest sporo. To są osoby na stanowiskach administracyjnych, ale nie tylko. To są też

osoby pracujące w kuchni. Wszystkie dane liczbowe znajdują się w materiale.

Tak jak każdego roku, może z wyjątkiem czasu pandemii, odbyły się konkursy na stanowiska

dyrektorów. W poprzednim roku, po raz pierwszy od dłuższego czasu, na wszystkie konkursy

byli chętni. W zeszłym roku udało się, na podstawie konkursów, obsadzić wszystkie

stanowiska. Konkursów było 8. Dane osób udostępnione są w informacji.

Dla dyrektorów i nauczycieli organizowane są szkolenia. Szczegóły znajdują się w materiale.

W materiale jest sporo informacji na temat zajęć specjalistycznych w szkołach.
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Poruszamy temat pomocy zindywidualizowanej. Nauczyciele mają obowiązek stosować

indywidualne podejście do uczniów. Ale od kilku lat mamy zjawisko, które się pojawiło jakiś

czas temu w systemie edukacji, a nazywa się zindywidualizowaną ścieżką kształcenia.

Realizuje się ją w szkołach po opinii poradni psychologiczno - pedagogicznej. Ogólnie

mówiąc polegał na tym, że uczniowie z niektórych zajęć nie korzystają w formie klasowej,

tylko wychodzą z lekcji i mają zajęcia indywidualne według wskazań poradni. I z jednej

strony jest to bardzo dobre, bo można tym dzieciom pomóc i pokierować ich rozwój we

właściwą stronę, a z drugiej strony jest to zjawisko bardzo kosztogenne. Ale nie chodzi tylko

o pieniądze, chociaż rośnie liczba osób, które korzystają z tego i na te elementy gmina nie

dostaje środków, problem stanowi to, kto ma te zajęcia prowadzić. Nauczyciel może

prowadzić tylko określoną liczbę zajęć, może pracować wyłącznie do 1,5 etatu i tego

przekraczać nie można. Więc szkoły coraz częściej mają problem, bo przydzielają ścieżki,

natomiast nie mają kim tych ścieżek realizować.

Jeżeli ktoś mówi, że trzeba do oświaty dokładać, to między innymi, to jest to miejsce, do

którego dokładamy. Czyli dokładamy do indywidualnych potrzeb naszych uczniów. W

zeszłym roku było takich 83. Jeżeli sobie policzymy, że każdy z nich, średnio miał 5 - 7, a

niektórzy mają 10 takich godzin, to łatwo policzyć, ile to jest godzin w tygodniu, jak to się

przekłada na pracę nauczyciela i w konsekwencji, jak to się przekłada na to, że wydatki na

oświatę rosły.

Wydział Oświaty, Kultury i Sportu zajmuje się również wyprawką szkolną, choć ona dotyczy

wyłącznie uczniów szkół ponadpodstawowych. Ale tak, ustawodawca skonstruował prawo.

W szkołach podstawowych, wszyscy uczniowie otrzymują nieodpłatnie podręczniki. Jest na

to przyznawana gminie specjalna dotacja, z której osobno się rozliczamy. Natomiast

uczniowie szkół ponadpodstawowych, nie otrzymują darmowych podręczników, chyba że to

są uczniowie z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego, wtedy mogą ich rodzice

wystąpić z wnioskiem poprzez dyrektora szkoły do prezydenta o taką pomoc i tym również

zajmuje się wydział.

W zeszłym roku 111 uczniów skorzystało z takiej pomocy, ona odbywa się inaczej niż

podręczniki. Przy podręcznikach uczniowie dostają książki w szkole, natomiast w tym
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przypadku, to rodzic wykłada pieniądze, a następnie otrzymuje zwrot.

Tematem, którym się zajmujemy jest również dowożenie uczniów do szkół. Dotyczy to

w 99 % uczniów również z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego. Dowozimy

uczniów nie tylko do naszych szkół, głównie do szkoły numer 12 i szkoły numer 11, które są

szkołami z oddziałami integracyjnymi, ale dowozimy też uczniów do szkoły w Starej

Łubiance, dowozimy też uczniów szkół ponadpodstawowych. Uczniów korzystających z tego

każdego roku jest coraz więcej. To jest dosyć duże logistyczne przedsięwzięcie, którego

realizatorem jest wykonawca wyłoniony w przetargu.

Jest również uczennica, która jest dowożona, bo odległość do szkoły przekracza 3 km.

Kolejnym tematem przedstawionym w materiale są inwestycje i remonty. Radni, którzy

skorzystali z zaproszenia, mogli zobaczyć wynik budowy hali przy Szkole Podstawowej nr 7.

Uczniowie korzystają z tego obiektu i tam realizują zajęcia wychowania fizycznego, ale także

jest to też miejsce wykorzystywane do różnych przedsięwzięć, nie tylko sportowych.

W materiale znajdują się zdjęcia z budowy nowego przedszkola. Obiekt ten rośnie w oczach.

W zeszłym roku zrealizowane zostały place zabaw przy kilku przedszkolach. Poważną

inwestycją była wymiana instalacji elektrycznej w Przedszkolu nr 11. Inwestycja wymagała

zamknięcia przedszkola na 2 miesiące i z doświadczenia wiemy, że takie inwestycje mogą

napotkać na trudności w realizacji. W tym roku firma z Białegostoku, która wygrała przetarg,

wywiązała się wzorcowo z tego przedsięwzięcia.

Kolejne przedsięwzięcia, które się jeszcze dzieją, to np. inwestycja w Szkole Nr 2 - jest to

inwestycja realizowana w ramach Polskiego Ładu związanego z zabytkami. Polega przede

wszystkim na osuszaniu części ścian, których normalnie nie widzimy. Inwestycja trwa,

wydaje się, że będzie zrealizowana w terminie.

Żłobek - powstaje po przedszkolu, więc w jakimś sensie wiąże się to z oświatą, bo sam

żłobek nie ma nic wspólnego z oświatą w sensie prawnym. Wydaje się, że ten temat

zrealizujemy w terminie.
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Kolejny blok w materiale stanowią konkursy i projekty realizowane przez szkoły, których jest

bardzo dużo. Dyrektor podkreślił również element związany z wykorzystaniem gminnego

programu rozwiązywania problemów alkoholowych. Staramy się i ten element zastosować -

robimy różnego rodzaju pikniki i przedsięwzięcia, które mają charakter profilaktyczny.

Realizujemy od lat program Lego Education, czyli wyposażamy nasze przedszkola w klocki

lego.

W materiałach tego typu obowiązkowo muszą znaleźć się wyniki egzaminów, ale trudno je do

czegokolwiek porównywać, ponieważ liczba uczniów zdających była niewielka, bo zdają inne

dzieci, inne są też treści. Dzisiaj nie ma żadnych, w ocenie dyrektora, narzędzi, które by

pozwalały na porównywanie wyników rok do roku. Dlatego przedstawione porównanie

odbywa się w dwojaki sposób: w postaci średnich i staniny.

Wyniki tegoroczne są dosyć zaskakujące - np. szkoły, które przez lata miały świetne wyniki,

w tym roku mają słabszy wynik, a szkoły, które bywały poniżej średniej, teraz mają wyniki

wyższe. Najprawdopodobniej jest to wynik związany ze wspomnianą mniejszą liczbą dzieci.

Drugim elementem niezbędnym, który jest w tym materiale, jest informacja o kontrolach

przeprowadzanych przez przez Wielkopolskiego Kuratora Oświaty.

Materiał pokazuje liczbę kontroli, miejsca, które były kontrolowane i tematykę kontroli.

Jedna z takich kontroli w minionym roku szkolnym zakończyła się udzielonymi dyrektorowi

zaleceniami. Dyrektor te zalecenia zrealizował.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, zapytała czy radni mają

pytania do przedstawionej informacji?

Radny Mateusz Pazdej zapytał o podwyżki dla pracowników administracji i obsługi? W

odpowiedzi na interpelację stwierdzono, że podwyżki są przewidziane. Radny poprosił o

uszczegółowienie odpowiedzi.
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Radny zaproponował, aby w kontekście orzeczeń o indywidualnych ścieżkach edukacyjnych,

nawiązać współpracę z instytucjami wydającymi opinie czy orzeczenia, bo wydaje się, że

informacje w nich zawarte są często automatycznie powielane.

Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Toboła zapytał czy uczniowie

uczestniczący w dodatkowych zajęciach są uczniami ponadprzeciętnymi czy są to uczniowie

wymagający wspomagania wyrównawczego?

Radna Halina Łuś zapytała czy wolne miejsca w przedszkolach są gdzieś

zewidencjonowane? Czy mamy orientację, których specjalistów/nauczycieli najbardziej

brakuje? Jak pozyskujemy absolwentów wyższych szkół, by dotarli do Piły. Czy rodzic może

zapisać dziecko do szkoły, którą wybierze?

Radna Agnieszka Molęda powiedziała, że orzeczenia i opinie są podobne, ponieważ są

ściśle określone kryteria, które dziecko musi spełnić, konkretne cechy, które dziecko musi

posiadać, aby takie orzeczenie otrzymać. Dlatego opinie są powtarzalne.

Radna zadała pytanie czy brana jest pod uwagę kwestia, że ADHD jest tendencją, która

będzie się utrzymywała i rosła i czy nie trzeba na to szukać środków.

Radny Mateusz Pazdej ad vocem do wypowiedzi radnej Agnieszki Molędy powiedział, że

rozumie standardową procedurę ale ma wrażenie, że wiele osób dostaje orzeczenia jakby

profilaktycznie. Zapewnienie odpowiedniej ilości godzin sprawia, że często jest to dodatkowy

etat. Orzeczenie otrzymane w trakcie roku, potrafi zdestabilizować pracę.

Radna Halina Łuś powiedziała, że przypadków jest wiele, ponieważ psychologia i

metodologia się rozwijają, ale pozwala to dać wskazówki nauczycielowi, jak z dzieckiem

pracować. Wcześniej bardzo często podchodzono zbyt ostrożnie. Radna wyraziła ubolewanie,

że dla dzieci uzdolnionych brakuje pieniędzy, nie tylko w formie nagród ale i dodatkowych

zajęć.

Sebastian Dzikowski - dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu udzielił odpowiedzi
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na temat wynagrodzenia pracowników niepedagogicznych w przedszkolach i szkołach:

powiedział, że zgodnie z posiadaną wiedzą, w październiku wszyscy pracownicy

samorządowi otrzymają zwiększenie wynagrodzenia, również pracownicy szkół i przedszkoli.

Wyjątkiem są osoby, które mają najniższe wynagrodzenie, one otrzymają zwiększenie w

styczniu.

W odpowiedzi na pytanie dot. poradni dyrektor powiedział, że nie ocenia negatywnie pracy

poradni, a jedynie pokazuje rzeczywistość, konsekwencje i utrudnienia, które ta rzeczywistość

rodzi. Ze wspomnianymi utrudnieniami gmina musi radzić sobie sama. Ustawodawca nie

przewiduje wsparcia w tym konkretnym aspekcie. Uczniowe mają opinie lub orzeczenia.

Wypowiedź dyrektora dotyczyła głównie opinii. Dyrektor nie prowadził rozmów

bezpośrednio z poradnią, ale rozmawiał z Wydziałem Oświaty w powiecie, który sprawuje

nadzór nad poradnią. Na pytanie czy działania poradni wynikają z potrzeb uzyskał odpowiedź

twierdzącą. Należy pamiętać, że żeby otrzymać opinię poradni, trzeba mieć zaświadczenie

lekarskie. Trudno wtedy, żeby komisja w poradni podważała zaświadczenie lekarskie.

Rozwiązaniem byłoby wsparcie państwa dla gmin w tym zakresie. Gmina się przed tym nie

uchyla, wszyscy uczniowie potrzebujący wsparcia, takie wsparcie otrzymują.

W odpowiedzi na pytanie Wiceprzewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej - Marka

Toboły, dyrektor odpowiedział, że dotyczy to uczniów, którzy potrzebują wsparcia.

Jeśli chodzi o uczniów uzdolnionych, w nawiązaniu do wypowiedzi radnej Haliny Łuś,

dyrektor poinformował, że środki dla uzdolnionych uczniów są, chociaż zawsze można uznać,

że nie są wystarczające. Są to m.in. konkursy. Od około 9 lat, jako gmina, wspieramy np.

naukę drugiego języka - języka niemieckiego, czyli wspieramy uczniów zdolnych, którzy

chcą się tego języka uczyć. Była to oddolna inicjatywa nauczycieli, która została wsparta

przez prezydenta.

Jeśli chodzi o wolne miejsca w przedszkolach, to w zeszłym tygodniu na naszej stronie

zamieszczone zostały dokładne informacje o dostępności miejsc - w którym przedszkolu, ile

miejsc i dla jakiej grupy wiekowej. Natomiast jeżeli ktoś szuka miejsca, to zawsze można
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zadzwonić do wydziału Oświaty, który takich informacji udzieli. Kwestie formalne natomiast

załatwia się bezpośrednio z dyrektorem, ponieważ poza systemem rekrutacji o przyjęciu do

przedszkola decyduje dyrektor.

Na pytanie jakich poszukujemy specjalistów, Sebastian Dzikowski - dyrektor Wydziału

Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że nieograniczoną liczbę psychologów, pedagogów

specjalnych. To jest grupa osób, których brakuje. Problemem jest, że nie zawsze jest dużo

godzin, szczególnie w przedszkolach, gdzie na przykład godzin jest 3 - 5 i nie każdy chce

przychodzić na 5 godzin do przedszkola. Dodatkowo, jeżeli to są osoby po studiach, to ich

wynagrodzenie nie jest duże.

Mamy otwartość wobec nauczycieli, którzy chcą się doskonalić i szkolić, bo wspieramy ich w

90 %. Jeżeli ktoś chce doskonalić swoje umiejętności, chce nabyć nowe kwalifikacje, to ma

od nas pełne wsparcie.

Na pytanie dot. rejonizacji, dyrektor potwierdził, że rejonizacja obowiązuje i ma znaczenie

przy pierwszym naborze do każdej szkoły. Natomiast później, jeśli są wolne miejsca, szkoła

może uczniów przyjmować także spoza rejonu.

Obecnie dochodzimy do momentu, gdy szkoły zaczną rywalizować o ucznia. Wskazują na to

dane demograficzne. Proces ten dot. również przedszkoli. Wiąże się to ze zmniejszeniem

liczby urodzeń.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych podziękowała za

przedstawienie materiału i odpowiedzi na pytania.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, na prośbę radnej Urszuli

Kaczmarek, poprosiła o rozważenie budowy zadaszenia przy placu zabaw przy Szkole

Podstawowej nr 2.
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Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta

Piły na lata 2024 – 2040 - druk nr 76.

Projekt uchwały w imieniu Prezydent Miasta Piły przedstawiła Ewelina Ślugajska -

Skarbnik Gminy Piła.

Ewelina Ślugajska - Skarbnik Gminy Piła powiedziała, że aby było łatwiej, połączy punkty

dot. Wieloletniej Prognozy Finansowej i uchwały budżetowej (druk nr 76 i 77).

W związku z tym, że uchwała budżetowa ma swoje odniesienie w WPF, pierwszy został

przedstawiony druk nr 77.

Pod koniec roku podsumowujemy pierwsze wyniki inwestycyjne, jesteśmy w stanie też

stwierdzić, które pozycje po stronie dochodów wykonamy w nadwyżce i te pieniądze do

planu wprowadzamy tak, aby do końca roku jeszcze móc zadania statutowe zrealizować. W

przypadku koncesji alkoholowych mamy ponadplanowe wykonanie. Proponujemy

zwiększenie budżetu o kwotę 150 000 zł.

Pieniądze te będą przekazane, zgodnie z celem, na profilaktykę rozwiązywania problemów

alkoholowych - projekty realizowane przez MOPS, RCK czy MOSiR.

W wyniku dodatkowych kosztów, które gmina ponosi na przygotowanie i obsługę projektu

dot. pozyskania środków zewnętrznych, zwiększamy plan dochodów o kwotę 7 112,19 zł

tytułem dotacji celowej otrzymanej z gmin na zadania bieżące realizowane na podstawie

porozumienia o podjęciu współpracy w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji

Terytorialnych (ZIT) Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego (MOF) Piły.

Pieniądze, które gmina pozyskała w ramach decyzji Ministerstwa Finansów jest to kwota 11

749 895 zł tytułem uzupełnienia udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób

fizycznych. W ostatnich latach tendencja była taka, że takie pieniądze były przekazywane w

ostatnim kwartale roku i w tym roku również tak się wydarzyło.

Sejm zmienił ustawę o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Od przyszłego roku

będzie się to odbywać w innej formule, ale szczegóły zostaną przekazane przy projektowaniu

budżetu na 2025 r.
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Część inwestycji, jeżeli chodzi o sposób finansowania, przeciąga się w czasie. Płatności z

reguły odbywają się w czwartym kwartale danego roku i w przypadku bieżącego roku

również tak się dzieje. Dzięki temu pieniądze, które mamy na rachunkach bankowych, z

których nie musimy korzystać w formie płatności faktur, lokujemy, zgodnie z dyspozycją, w

ramach negocjacji na lokatach. I mamy kolejne lokaty, tak aby pieniądze pracowały na rzecz

budżetu. Dzięki temu, do końca tego roku spowodowały, że budżet właśnie z tych lokat,

zwiększy się o kolejny milion złotych.

Pieniądze te mogą być przeznaczone na wydatki bieżące, a w tym przypadku np. korekty

wynagrodzenia, bo o podwyżce mówimy wtedy, kiedy jest ona znacząca, a o korekcie wtedy,

kiedy ona nie przekracza podniesienia najniższego wynagrodzenia.

Korekta wynagrodzenia, która jest planowana od 1 stycznia sięga kwoty 366 zł plus 20% w

przypadku osób z długoletnim stażem pracy. W przypadku korekty od pierwszego

października, mogliśmy sobie pozwolić na podniesienie wynagrodzenia o około 300 zł plus

stażowe, co oznacza, że wynagrodzenie osób, które było nieco wyższe, w te chwili

spłaszczyło się.

Może uda się to w przyszłym roku skorygować, póki co siatka wynagrodzeń została

ponownie spłaszczona.

Odszkodowania w dużej części są wynikiem wichury, która przeszła w czerwcu bieżącego

roku, a odszkodowania od ubezpieczyciela dopiero teraz wpływają. Dotyczą one między

innymi Szkoły Podstawowej nr 11, 5, 7 oraz parku miejskiego. Pieniądze przekazywane są do

miejsc, gdzie szkody powstały.

Wprowadzamy również korekty w zakresie dochodu jeżeli chodzi o posiłki w stołówkach

szkolnych, ale te pieniądze również są przekazywane na funkcjonowanie stołówek.

Program, który udało się pozyskać Szkole Podstawowej nr 2 im. Olimpijczyków Polskich w

Pile - “Program profilaktyka i promocja zdrowia psychicznego”, w ramach konkursu

ogłoszonego przez Urząd Marszałkowski. Wprowadzamy do budżetu w okresie 2 lat.
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Skarbnik Gminy zaznaczyła, że jedna szkoła złożyła taki projekt, otrzymała dofinansowanie.

Pytanie, czy inne szkoły takiego projektu, programu nie potrzebują, nie były zainteresowane,

czy takiego dofinansowanie nie otrzymały.

Rozliczamy jeszcze pieniądze w ramach przekazywania VAT od paliw gazowych. Program

realizowany od 2023 roku przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej.

“Asystent rodziny” w kwocie 127 148,03 zł również będzie w tej chwili wprowadzony po

stronie dochodów i po stronie wydatków. Realizatorem jest MOPS. Jeżeli chodzi o “asystenta

rodziny”, to standardowo w październiku, we wrześniu i w listopadzie takie zwiększenia

środków od Wojewody Wielkopolskiego wpływają.

W tym momencie uwalniają one nasze pieniądze, które od początku stycznia zabezpieczane

były na różne programy. Gdyby gmina nie zabezpieczała własnych środków, realizacja tych

programów byłaby niemożliwa. W tej chwili pieniądze wpłynęły i na sesji listopadowej

zostaną przesunięte z tego działu na inny cel.

“Kultura w drodze” - umowa podpisana między Gminą Piła a Województwem

Wielkopolskim - 16 000 zł.

Jeżeli chodzi o wydatki:

● 1 910 000 zł z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na: zakup energii, zaliczki na

fundusz remontowy we wspólnotach mieszkaniowych, opłaty za wywóz nieczystości,

zaliczki za administrowanie częściami wspólnymi we wspólnotach mieszkaniowych

oraz opłatę za wynagrodzenie zarządcy wspólnoty mieszkaniowej,

● 100 000 zł z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na składki na ubezpieczenia

społeczne,

● 300 000 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na pokrycie straty w MZK

Sp. z o.o. w Pile, jest to część straty, którą pokrywamy,

● zabezpieczenie środków na dotację dla niepublicznych szkół podstawowych - 689 000

zł.
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Ustawodawca tak zmienił przepisy w ostatnich latach, że jeżeli jednostka samorządu

zwiększa budżet szkół, w tym przypadku również przedszkoli publicznych, to automatycznie

musi wyrównać dotacje na jednego przedszkolaka, bądź ucznia z mocą od 1 stycznia. W

związku z tym, jeżeli zwiększaliśmy koszty funkcjonowania o remonty, dodatkowe zakupy, to

po wprowadzeniu takiego planu do danego przedszkola, wyliczamy 75% kosztów

przedszkolaka i musimy cofnąć się do 1 stycznia i takiemu przedszkolu niepublicznemu, a

jest ich 16, więc po przeliczeniu na jednego ucznia, musimy takie środki wyrównać, są to

dosyć duże pieniądze.

● zakup usług w tym m.in. opłaty za korzystanie z programów komputerowych (Vulcan,

Sophos), deratyzację, usługi pocztowe, wyrabianie spersonalizowanych legitymacji

szkolnych dla uczniów – 19 348 zł,

● zakup pomocy dydaktycznych (dwa monitory interaktywne oraz drobny sprzęt

sportowy na wyposażenie Szkoły Podstawowej nr 7 im. Adama Mickiewicza w Pile) –

24 738 zł,

● zakup energii – 143 000 zł, w tym ogrzewanie MEC lub gazowe,

● zabezpieczenie środków na dotację dla niepublicznych przedszkoli – 2 436 000 zł,

● 1 270 000 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na dotację na

niepełnosprawnych wychowanków w przedszkolach niepublicznych,kwota ta

systematycznie, z roku na rok wzrasta. Gdy przedszkola specjalne powstawały

zabezpieczaliśmy około 1 500 000 zł, obecnie jest to kwota 9 000 000 zł,

● realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy

dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i

innych formach wychowania przedszkolnego (indywidualne nauczanie) - 727 000 zł z

przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na dotację dla niepublicznych jednostek

systemu oświaty,

● Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod

pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych (indywidualne nauczanie) -

225 000 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na dotację na uczniów

niepełnosprawnych w szkołach niepublicznych,

Dotyczy to również wyrównania od 1 stycznia.
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Jeżeli chodzi o dodatkowe informacje, to 99 875 zł z przeznaczamy na naprawę ogrodzenia

zabytkowego Parku Miejskiego im. Stanisława Staszica w Pile oraz prace porządkowe na

terenach zielonych,

W Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji uzupełniamy środki o kwotę 420 000 zł z

przeznaczeniem na uzupełnienie środków na:

• zakup energii – 380 000 zł,

• wydatki z tytułu: odprowadzania ścieków, wód opadowych i roztopowych, wywozu

odpadów komunalnych, usług pralniczych, przeglądów okresowych, odnowienia subskrypcji

programów księgowych itp. – 40 000 zł,

W “kulturze fizycznej” kwota 1 786 553 zł z przeznaczona jest na pokrycie straty za rok 2022

oraz częściowe pokrycie straty za rok 2023 w Centrum Rekreacji Aqua- Pil Sp. z o.o.

Jeżeli chodzi o inwestycje, to do końca roku liczymy, że uda się zrobić zakupy, bądź też

przesunięcia zadań z roku 2025.

Od połowy listopada ruszają nowe parkomaty, które już będą nowoczesne, będzie można

dokonywać płatności kartą płatniczą, blikiem. Aktualne były na tyle przestarzałe, że już nie

ma do nich części.

Do tego konieczny jest zakup oprogramowania. Koszt zadania to 20 000 zł. Staramy się aby

koszt obsługi był jak najmniejszy.

Do końca roku chcemy zamontować 2 wiaty przystankowe - jedna to zniszczona wiata przy

ul. Wodnej, a druga to wiata przy ul. Śniadeckich, naprzeciwko kościoła.

Kolejna inwestycja to „Rozbiórka budynku usługowego” przy jeziorze Piaszczyste - koszt w

kwocie 70 000 zł.

Przesuwamy zadanie z 2025 roku na 2024. W tym roku planowane są do odbioru 2 autobusy

elektryczne. W ramach zadania pn. „Ograniczenie emisji zanieczyszczeń powietrza – zakup

autobusów wodorowych i elektrycznych” przesuwamy z 2025 r. na 2024 r. kwotę 6 001 150
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zł. Kilka podobnych zmian zostanie przekazanych na sesję listopadową po złożeniu projektu

budżetu.

W ramach zadania pn. „Zmiana sposobu ogrzewania lokali mieszkalnych” zabezpieczamy

kwotę 90 000 zł.

„Budowa drogi dojazdowej do Pilskiego Schroniska dla Zwierząt” o kwotę 384 748 zł

(przesunięcie środków na 2025 rok).

Kolejne zadania to:

● „Budowa spójności komunikacyjnej północno-zachodniej strefy przemysłowej w Pile

– II etap” o kwotę 600 000 zł (przesunięcie środków na 2025 rok). Mówimy tutaj o

lotnisku i środkach z Polskiego Ładu. Promesę rzeczywistą otrzymaliśmy 9 września

br., po rozstrzygnięciu procedury przetargowej. Już wiemy, że do końca roku nie

jesteśmy w stanie wykorzystać środków, dlatego też przesuwamy je na 2025 r.

● „Przebudowa ul. Jastrzębiej w Pile na odcinku od ul. Przemysłowej do ul. Łabędziej w

tym budowa ścieżki rowerowej w ramach aglomeracyjnego systemu dróg rowerowych

na obszarze ZIT MOF Piły” o kwotę 450 000 zł (przesunięcie środków na 2025 rok).

Czekamy na rozstrzygnięcia konkursowe. Jesteśmy w wielu projektach po ocenie

formalnej pozytywnej. Liczymy, że do końca roku decyzje do nas wpłyną.

● „Rewitalizacja rejonu ulicy Długosza z sięgaczami w celu poprawy warunków

prowadzonej działalności gospodarczej” - 600 000 zł, przesuwamy środki na 2025

rok). Tu staramy się o pozyskanie dofinansowania w ramach Funduszy Szwajcarskich.

Jeśli to się uda, to finansowanie zostanie zrealizowane w 100%.

● W zadaniu „Przebudowa OTW Płotki” wydłużono okres realizacji zadania do roku

2025, w celu montażu pomostów. Zmniejszono limit na 2024 rok o kwotę 1 350 000 zł

jednocześnie zwiększając limit na 2025 rok o tę samą kwotę. W roku bieżącym

zostanie przeprowadzona procedura przetargowa, zostanie podpisana umowa,

natomiast montaż i demontaż odbędą się wiosną 2025 r.
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W celu dostosowania planu przychodów do ich realizacji, zgodnie ze wskazaniem

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, dokonano korekty zmniejszającej o 12 groszy

a rzeczywiście o 1 zł wartość niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym

budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków finansowanych związanych ze

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,

jednocześnie zwiększając o 1 zł wartość wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2

pkt 6 ustawy o finansach publicznych.

W Wieloletniej Prognozie Finansowej, oprócz wspomnianych wyżej zmian, znaleźć można

dodatkowo „Projekt ERASMUS+ Ja nauczyciel – uczę się różnorodności w drodze do

europejskiej jakości” z okresem realizacji w latach 2025-2026, o łącznych nakładach

finansowych w kwocie 243 230 zł, z limitem na 2025 rok w kwocie 206 398 zł, limitem na

2026 rok w kwocie 36 832 zł oraz limitem zobowiązań w kwocie 243 230 zł.

Wprowadzamy również korektę w projekcie „Program polityki zdrowotnej w zakresie

profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców gminy Piła na lata

2023-2025” zmniejszono limit na 2024 rok o kwotę 163 592 zł, zwiększono limit na 2025 rok

o kwotę 370 588 zł (w tym w zakresie niewykorzystanych środków z 2023 r. po decyzji NFZ

w tym zakresie). Program trwa, dla zapewnienia zgodności z umową, przesuwamy

niewykorzystane środki na rok 2025.

„Efektywny rozwój zielono-niebieskiej infrastruktury ZIT MOF Piły – Zagospodarowanie

terenu przy Rynku Koszyckim na osiedlu Zielona Dolina w Pile” z okresem realizacji w

latach 2025-2026, o łącznych nakładach finansowych w kwocie 351 590 zł. Chcielibyśmy,

aby zadanie było dofinansowane ze środków KPO w ramach ZIT-u. Podjęliśmy kroki, które

pozwolą nam na ubieganie się o te środki zewnętrzne.

Chcielibyśmy zagospodarowanie ul. Browarnej również wpisać do ZIT-u ale uzależnione jest

to od tego, czy jakiekolwiek środki z KPO uda się pozyskać. Musimy być gotowi, aby takie

projekty złożyć.
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Rozliczamy projekty w ramach budowy ul. Szkolnej, modernizacji placów zabaw wraz z

dostosowaniem do potrzeb osób z niepełnosprawnościami, budowę ulicy Glinianej.

Wszystkie te zadania zostały zrealizowane i w tej chwili trwają rozliczenia.

Planowany wskaźnik zadłużenia do dochodów Gminy po dokonanych korektach wynosi

31,42%, co stanowi spadek o 3,63%.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła radnych o

zadawanie pytań.

Radna Anna Solarska powiedziała, że dokumenty zostały przekazane w takim terminie,

który nie pozwolił na zapoznanie się z nimi. Radna podziękowała za wyczerpujące

przedstawienie tematu, jednak w związku z tym, że nie zapoznała się z materiałami,

postanowiła wstrzymać się od głosu.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych przeprowadziła głosowanie

dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok - druk

nr 77.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ ( 3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic

Ludowej i Roosevelta - druk nr 78.

Projekt uchwały w imieniu Prezydent Miasta Piły przedstawiła Iwona Wojtecka - dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Uchwała o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Ludowej i Roosevelta dotyczy obszaru, który nie

jest objęty ustaleniami planu. Jest to rejon kościoła świętego Antoniego, rejon ulicy Ludowej

i Roosevelta. Obszarem planu zagospodarowania obejmujemy działkę tzw. blaszaka w tym

rejonie, czyli obiektu usługowego. To jest obszar bez planu zagospodarowania i chcemy

planem zagospodarowania uniemożliwić realizację wysokich obiektów, ze względu na koszty

i obiekty starej tkanki historycznej tego rejonu Roosevelta, chcemy ograniczyć wysokość
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zabudowy. Funkcje najprawdopodobniej, tego obiektu zostawimy usługową, ale chcemy mieć

wpływ na to co w tym rejonie miasta ma powstać i to są główne założenia nowego planu

zagospodarowania. Głównym celem planu jest kształtowanie ładu przestrzennego, w

szczególności poprzez ograniczenie wysokości zabudowy, w tym budowli telekomunikacji.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

pytania do pani dyrektor.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał czy

wpływały wnioski o to, że ktoś chciałby budować w tym miejscu? Czy to jest porządkujące?

Iwona Wojtecka - dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że jest to

aby ograniczyć wysokość zabudowy w tym terenie.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU ( 0), NIEOBECNY ( 0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wysokości

stawek podatku od nieruchomości - druk nr 79.

Projekt uchwały w imieniu Prezydent Miasta Piły przedstawiła Justyna

Wiśniowiecka–Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych.

Ustawa o podatkach i opłatach lokalnych nakłada na radę gminy obowiązek ustalania

wysokości stawek podatku od nieruchomości. Stawki te nie mogą przekroczyć wartości

maksymalnych, które są ogłaszane w obwieszczeniu ministra finansów i w zaproponowanym

projekcie uchwały spełniają one te kryteria.Wysokość stawek maksymalnych oraz relacje

procentową zaproponowanych stawek do stawki maksymalnej znajdują się w uzasadnieniu do

uchwały. Przykładowy podatek dla nieruchomości takiej uśrednionej 45 m² zmieni swoją
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wartość o około 3 złote w stosunku rocznym, natomiast dla domu jednorodzinnego będzie to

wzrost o około 6 zł.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

pytania do pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ ( 0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wysokości

stawek podatku od środków transportowych - druk nr 80.

Projekt uchwały w imieniu Prezydent Miasta Piły przedstawiła Justyna

Wiśniowiecka–Zielińska - dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych.

Ustawa o podatkach i opłatach lokalnych, nakłada na radę gminy obowiązek określenia

wysokości stawek podatku od środków transportu. Stawki nie mogą być wyższe niż stawki

maksymalne określone w obwieszczeniu ministra finansów. Stawki, które proponujemy

spełniają te kryteria. Zmiana dotyczy dwóch podstawowych stawek podatkowych, pozostałe

pozostają bez zmian. Dotyczy ona dużych, bardzo ciężkich pojazdów, tzn. ciągników
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siodłowych i balastowych przystosowanych do ciągnięcia, przyczepy i naczepy o

dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów 31 ton i więcej, a stawka podatku będzie

1900 zł rocznie, która stanowi około 53% stawki maksymalnej. Druga stawka dotyczy

przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę

całkowitą 38 ton i powyżej, a zaproponowana stawka to 1300 zł rocznie. Relacja procentowa

tej stawki do stawki maksymalnej to jest około 37%. Pozostałe statki pozostawiamy bez

zmian, a ostatnia zmiana stawek podatku od środków transportowych miała miejsce uchwałą

w 2022 roku.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

pytania do pani dyrektor.

Radny Marek Toboła zapytał jakie skutki dla budżetu powoduje przyjęcie przez Radę tego

projektu uchwały?

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że w tych dwóch kategoriach

samochodów jeżeli ilość zarejestrowanych będzie na podobnym poziomie, jak w bieżącym

roku, bez nowych i pod warunkiem, że wszyscy będą dokonywać płatności zgodnie

z terminem, to może być skala na poziomie 250.000 zł rocznie. Takich samochodów jest

około 2000 zarejestrowanych, jest to rotacyjne, ale zabiegamy również aby leasingodawcy

rejestrowali samochody na terenie miasta Piły.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał czy

mamy rozeznanie jak w innych powiatach stawki są ukształtowane?

Ewelina Ślugajska, Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że mamy bardzo rozbudowaną

siatkę, około 69 pozycji, a rada podjęła uchwałę o bardzo szczegółowym podejściu do

określenia stawek dla różnych rodzajów pojazdów, są też autobusy, wiadomo odrębna całkiem

stawka. Każdy w swoim zakresie w swoim okręgu ma różne stawki, a my staramy się na

bardzo niskim poziomie utrzymywać, dlatego korekta dotyczy tylko tych samochodów,

ciągników siodłowych i balastowych, które są zdecydowanie najcięższe, czyli ważące 38 ton,

które w największym zakresie wpływają na jakość, standard naszych dróg. Stąd taka

niewielka korekta, a poprzednia była w 2018 roku.
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Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie skargi na zachowanie

Radnego Rady Miasta Piły - druk nr 68.

Projekt uchwały i głosowanie zostanie przeprowadzone na sesji Rady Miasta w dniu 29

października 2024 r.

Ad 13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku

według właściwości - druk nr 69.

Projekt uchwały przedstawił Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków

i Petycji.

Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że w

dniu 26 września 2024 r. do Rady Miasta Piły wpłynął wniosek, dotyczący Ośrodka

Wypoczynkowego ,,Piaszczyste”. Rada Miasta Piły nie ma kompetencji do rozpatrzenia

wniosku i zgodnie z art. 243 Kodeksu postępowania administracyjnego, przekazuje wniosek,

złożony przez stronę do rozpatrzenia do Prezydent Miasta Piły, albowiem do jej zadań należy

gospodarowanie mieniem komunalnym.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o
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przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY ( 0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr III/23/24

Rady Miasta Piły z dnia 11 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania

i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Piły oraz zwrotu kosztów podróży służbowych -

druk nr 70.

Projekt uchwały przedstawiłaMaria Kubica - Przewodnicząca Rady Miasta Piły.

Niniejsza zmiana wynika z doprecyzowania zapisów dotychczas obowiązującej uchwały Nr

III/23/24 Rady Miasta Piły z dnia 11 czerwca 2024 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania

i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Piły oraz zwrotu kosztów podróży służbowych.

Radna Anna Solarska powiedziała, że chciałaby wnieść uwagi do projektu uchwały.

Uchwała wymagała kolejnych doprecyzowań. W punkcie pierwszym ustala się miesięcznie

diety dla radnych Rady Miasta Piły z tytułu pełnienia funkcji i są wymienieni radni, którzy

pełnią poszczególne funkcje. Natomiast w punkcie siódmym wymienieni są pozostali radni

nie pełniący funkcji. Kto jest radnym nie pełniącym funkcji? W punkcie piątym i szóstym

mamy członków Komisji Rewizyjnej i członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, w

punkcie siódmym mamy pozostałych radnych nie pełniących funkcji. Moim zdaniem każdy

radny pełni funkcję.

Członkowie Komisji Rewizyjnej, mają dodatkową gratyfikację za zasiadanie i pracę

w komisji, mamy członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, którzy też mają dodatkową

gratyfikację za to, że pracują w komisji. Trzy pozostałe komisje nie mają gratyfikacji. W

związku z takim zapisem nie do końca jest uczciwe potrącanie radnym za nieobecności na

posiedzeniu komisji, w której uczestniczą, są członkami, a nie pobierają za to dodatkowych

gratyfikacji. Jeżeli radny zgłosił się dobrowolnie i pracuje w komisji, a raz na przykład nie
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uczestniczy w komisji bo np. jest chory potrąca się dietę. Dla mnie to jest nielogiczne i ja się

z takim zapisem w tej uchwale po prostu nie zgadzam. To są moje uwagi wszystkie do

projektu uchwały.

Radny Marek Toboła powiedział, że to jest jego trzecia kadencja pracy i takie dyskusje na

temat potrąceń były. Z doświadczenia 9 lat uważam, że jeżeli podjęlibyśmy decyzję likwidacji

tego zapisu o niepotrąceniu za nieobecność byłyby problemy frekwencyjne. Doświadczenie

i rozmowy pokazały, że jest to pewien element dyscyplinujący do uczestnictwa w komisjach.

Osobiście uważam, że działanie zmierzające do zmniejszenia tego procentu z 20% do 10%

było bardzo słuszne.

Radna Halina Łuś powiedziała, że prosi o wykreślenie słów ,,pozostali radni nie pełniący

funkcji”.

Maria Kubica - Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że zostanie wprowadzona

autopoprawka cytuję: ,, pozostali radni nie pełniący funkcji wymienieni w punktach od 1 do

6”.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ ( 1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8 ), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15. Informacja Prezydent Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń
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majątkowych za rok 2023 - druk nr 72.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu 29 października 2024 r.

Ad 16. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych

składanych przez radnych Rady Miasta Piły za 2023 rok - druk nr 73.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu 29 października 2024 r.

Ad 17. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 67.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu 29 października 2024 r.

Ad 18. Wolne głosy, wnioski i informacje.

Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powiedziała, że Wydział

Spraw Lokalowych Urzędu Miasta Piły przekazał projekt zarządzenia Prezydenta Miasta Piły

w sprawie zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego przy ulicy Drygasa w Pile, oraz

projekt zarządzenia Prezydenta Miasta Piły, w sprawie zgody na oddanie w najem lokalu

użytkowego przy ulicy Kwiatowej w Pile, w celu wyrażenia zgody przez Komisję Spraw

Społecznych Rady Miasta Piły na podjęcie przedmiotowych zarządzeń, stosownie do

paragrafu 13 Zarządzenia Nr 1044(53)21 Prezydenta Miasta Piły z dnia 23 lutego 2021 r., w

sprawie gospodarowania nieruchomościami, lokalami użytkowymi i garażami, stanowiącymi

własność gminy Piła.

Zaopiniowanie projektu dotyczy dwóch organizacji, które już działają i są znanymi

organizacjami. Pierwsza organizacja, która wystąpiła z wnioskiem przy ul. Kwiatowej tj.

Stowarzyszenie Integracyjne na Rzecz Osób Niepełnosprawnych ,,Daj Radość

Niepełnosprawnym”. Umowa wygasa i zwracają się z prośbą o przedłużenie tej umowy.

Drugi wniosek dotyczy oddania w najem za zapłatą czynszu w preferencyjnej wysokości, tj.

w kwocie 10 zł miesięcznie + Vat na okres 3 lat Fundacji ,,Na Pomoc” w Pile, lokalu

użytkowego o powierzchni 30,65 m² położonego w Pile przy ul. Drygasa. Fundacja w

wynajmowanym lokalu prowadzi ogrzewalnię dla osób bezdomnych i w związku z potrzebą

dalszej realizacji zadania zwróciła się z prośbą o możliwość dalszego wynajmu lokalu

użytkowego.
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Teresa Kasior - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Zaopiniowanie projektu zarządzenia Prezydenta Miasta Piły w sprawie zgody na oddanie w

najem lokalu użytkowego (ul. Drygasa).

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8 ), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Zaopiniowanie projektu zarządzenia Prezydenta Miasta Piły w sprawie zgody na oddanie w

najem lokalu użytkowego (ul. Kwiatowa).

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8 ), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO

SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Monika Łukomska, zastępca Prezydenta Miasta Piły zapytała czy może zabrać głos.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej udzielił głosu

Monice Łukomskiej, zastępcy Prezydenta Miasta Piły

Monika Łukomska, zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedziała, że już mamy wyrok

WSA i on jest znaczący. Przekazałam Państwu kopię wyroku, celem zapoznania się z nim.

Panie XXX przedstawiały sprawę mówiąc, że kolejny sukces, kolejna wygrana, ale szczegóły

mają największe znaczenie oraz uzasadnienie wyroku, którego na poprzedniej sesji jeszcze

nie mieliśmy.

Sąd uchylił zaskarżoną decyzję organu odwoławczego SKO od której strona postępowania

wniosła skargę do WSA, wskazał, że skarga w części jest zasadna - w jednym aspekcie,
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natomiast w pozostałych wniosek jest niezasadny. Sąd wskazał, że strona postępowania-

właściciele, wnioskodawcy, odwołujący się mogli w drodze ugody ustalić przebieg linii

granicznych jednak nie skorzystano z takiej możliwości.

Sąd wskazał - co wprost wynika z przepisów prawa, że w przypadku gdy w postępowaniu

rozgraniczeniowym nie dojdzie do zawarcia ugody, są dwie możliwości. Pierwsza to decyzja

o rozgraniczeniu nieruchomości, co nie miało miejsca, ponieważ nie znaleziono punktów

granicznych gdyż są rozbieżne, albo druga możliwość to decyzja, którą organ wydał o

umorzeniu postępowania o rozgraniczeniu i przekazaniu sprawy do sądu.

Sąd wskazał na uwzględnienie jednego aspektu w odniesieniu tylko do organu

odwoławczego, czyli do SKO, że organ ma szerzej zbadać dokumentację techniczną, która

była weryfikowana przez Starostę Pilskiego.

SKO ma wystąpić o wgląd w dokumenty i dokładnie przeanalizować czy błędy tam były

wskazane, bo to nie my ocenialiśmy, tylko właśnie starostwo powiatowe, czy one mają tak

rażący charakter, czy wskazane nieprawidłowości są na tyle poważne, że nie pozwala to na

wydanie właśnie takiej decyzji, którą my wydaliśmy.

Sąd wskazał nam także - zgodnie z tym, co myśleliśmy - że to, że Starostwo Powiatowe nie

przyjęło prac geodety do zasobów absolutnie nie jest podstawą do tego, żeby nie można było

wydać decyzji, którą my wydaliśmy.

Zrobiliśmy to zgodnie z przepisami prawa, nie było takiego obowiązku, ale mimo wszystko

Sąd każe to przeanalizować szerzej i opisać w uzasadnieniu przez organ odwoławczy SKO.

Wszystkie inne zarzuty Sąd uznał za niezasadne.

W uzasadnieniu do wyroku jest napisane wprost, że bez wątpienia między stronami istnieje

spór co do przebiegu granicy ich nieruchomości. Nie może być zatem mowy cytat: ,, o braku

podstaw do wszczęcia i prowadzenia postępowania, o rozgraniczenie nieruchomości”. Sąd

potwierdził także to, że nawet istnienie dokumentów źródłowych, na które strony się

powoływały, że kiedyś były takie decyzje wydawane podziałowe, nie jest to samodzielna

przesłanka i nie może stanowić podstawy do tego, żeby umorzyć postępowanie o

rozgraniczenie nieruchomości.

Ponadto Sąd podtrzymał, że dobrze, że wyłączyliśmy pracownika z prowadzenia

postępowania. Wszystkie inne zarzuty Sąd uznał za niezasadne, jedynie co wskazał to
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obowiązek dla SKO, aby dokumentację, która jest w Starostwie Powiatowym jeszcze raz

przeanalizował i ocenił, czy nieprawidłowości nie pozwalają na wydanie obecnej decyzji.

Ad 19. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący
Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął posiedzenie połączone Komisji Gospodarki

Miejskiej i Komisji Spraw Społecznych.

Protokół sporządziły:
/-/ Katarzyna Sztafel
/-/ Wanda Bartosz

Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

/-/ Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Maria Kubica

2. Mateusz Pazdej

3. Emilia Piechocka

4. Anna Solarska

5. Marek Toboła

6. Mirosław Nalepa
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych

/-/ Teresa Kasior

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Przemysław Jarecki

3. Józef Jopek

4. Urszula Kaczmarek

5. Kamila Karwacka

6. Halina Łuś

7. Gabriela Milska

8. Agnieszka Molęda

9. Jan Szwedziński
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